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Predsjedniku

Na osnovu Clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru energetike Sasi

Mujovicu postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE

Zasto se odustali od smjene Odbora direktora EPCG Solar gradnje, iako ste to bill

najavili?

Obrazio2;enje pitanja cu dati na sjednici SkupStine.

Odgovor tra:^im i u pisanoj formi.
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PREDMET : Odgovor na poslanicko pitanje

Poslanik kluba poslanika Demokratske partije socijalista, gospodin Mihailo Andusic, postavio

je ministru energetike, prof.dr Sasi Mujovicu sljedece

POSLANICKO PITANJE

Zasto ste odustall od smjene Odbora direktora EPCG Solar gradnje, iako ste to bill najavili?

ODGOVOR

Postovani poslanice Andusicu,

Od pocetka ministarskog mandata stremio sam uspostavijanju povjerenja na relaciji

Ministarstvo energetike - energetski subjekti i polagao veliku nadu da "dogovor kucu gradi".

Zbog heterogenosti menadzmenta kompanija, zbog razlicitih politickih ideja koje proteziraju

clanovi izvrsne vlasti kompanija, smatrao sam ovo jedinim odrzivim nacinom da unaprijedimo

stanje u sektoru, kojeje bilo daleko od idealnog tog 31.11.2023. godine.

U skladu sa prethodno navedenim, uspostavijena je praksa zajednickih sastanaka Ministra

sa izvrsnim direktorima i predsjednicima upravnih odbora kompanija, na kojima smo se

usaglasavali i postovali rezultate dogovora. Nazalost, od tog principa se odstupilo

12.08.2024. godine kada sam dobio informaciju, a suprotno dogovoru koji smo postigli na

posljednjem sastanku, da je Odbor direktora Solar gradnje razrijesio izvrsnu direktoricu

Valeriju Saveijic. Odmah sam reagovao i zatrazio od Odbora direktora Elektroprivrede Crne

Gore da smijeni Odbor direktora Solar gradnje.

Kao resorni Ministar u Ministarstvu nadleznom za energetski sektor prilikom koncipiranja

zahtjeva upucenog prema Odboru direktora Elektroprivrede Crne Gore u vezi smjene

Valerije Saveijic, rukovodio sam principom da strucnost i profesionaino upravijanje

kompanijama moraju biti primarni i iznad bilo koje druge pripadnosti. U skladu sa tim bilo mi

je izuzetno vazno da dobijem Izvjestaj o postupanju Odbora direktora Solar gradnje kako bih
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bio siguran da predmetna odluka nije donesena zbog rukovodenja nekim drugim motivima

osim onih koji jedino moraju biti meritorni prilikom izbora ill razrjesenja bilo kog kandidata na

poziciju Izvrsnog direktora u privrednim drustvima u vecinskom drzavnom vlasnistvu i sa

njima povezanim pravnim licima.

Shodno mom zahtjevu Odbor direktora EPCG je na prvoj redovno] sjednici nakon dobijenog

zahtjeva zatrazio od Odbora direktora Solar gradnje izjasnjenje sa obrazlozenjem da li su

postovana statutarna oviascenja prilikom razrjesenja Valerije Saveijic i da li je ista

razrijesena zbog propusta u rukovodenju kompanijom ili iz nekog drugog razloga. Odbor

direktora EPCG u meduvremenu je dobio Informaciju od Odbora direktora Solar gradnje i isti

na redovnoj sjednici odrzanoj 16.10. tekuce godine usvojio Informaciju u kojoj su nabrojani

razlozi kojima se nadlezni odbor rukovodio prilikom donosenja Odiuke o smjeni Izvrsne

direktorice Solar gradnje.

U odgovoru na Vase pitanje nabrojacu neke od razloga zbog kojih se Odbor direktora Solar

gradnje odiudio da razrijesi duznosti Valeriju Saveijic sa mjesta Izvrsne direktorice Solar

gradnje;

■ Plan poslovnih aktivnosti koji je napravila direktorica Saveijic za poslovnu 2024. godinu nije

rezultirao dovoijnim nivoom prihoda koji bi obezbijedio profitabilno poslovanje kompanije. Isti

je odstupao od Plana izgradnje Solarnih elektrana za period 2024 - 2027 koji je prethodno

usvojio Odbor direktora EPCG.

■ Cesto su u javnosti tokom 2024. godine iznoseni podaci o poslovanju Solar gradnje koji

odstupaju u pogledu tacnosti istih u odnosu na stvarne podatke kako u pogledu ostvarenog

obima prihoda, tako i u pogledu tacnosti bilansa uspjeha za prvi i drug! kvarta! 2024. godine.

■ Nije unaprijedeno poslovanje Solar gradnje, kako u pogledu povecanja broja ugradenih

fotonaponskih sistema, tako ni u pogledu povecanja prihoda koji bi stabilizovali poslovanje

kompanije. Nijesu ostvareni prihodi od bilo kog pravnog lica osim od osnivada odnosno

EPCG, a §to je prezentovano na sastancima kao kvalitet novog menadzmenta Solar gradnje

na celu sa Valerijom Saveijic podetkom 2024. godine.

Zakijucak;

• Gospoda Saveijic nije razrijesena duznosti Izvrsne direktorice bez postojanja objektivnih

razloga.

■ Gospodi Saveijic je zaposlena i dalje u kompaniji Solar gradnja i ostvaruje prava iz radnog

odnosa koja joj pripadaju shodno Zakonu o radu.

■ Odbor direktora Solar gradnje je prihvatio gresku da je prilikom smjene direktorice Saveijic

postupio krseci dogovor sa zajednickog sastanka. S tim u vezi, clanovi Odbora direktora su

ml ponudill svoje ostavke.

■ Ostavke nisam prihvatio, jer Je Odbor direktora Solar gradnje postupio ispravno sa

aspekta Zakona o privrednim dru§tvima, a clanovi prihvatili i spoznali odgovornost za

postovanje zajednickih dogovora, kao temeija buduce kvalitetne saradnje i boijih

poslovnih rezultata kompanije.


